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Referat Studienævn for Audiologopædi 
 
   
Dato: 22-10-2018, kl. 13:15 – 16:15  
Lokale: 
Deltagere:  
 
 
Fraværende:  
Referent: 
Dagsorden sendt 
til orientering til:  

Romeo Romeo  
Rineke Brouwer (RB), Klara Tandrup Pedersen (KTP), (KKM), Heidi Christensen 
(HC), Thomas O. Madsen (TOM), Jesper Schmidt (JS) – forlod mødet inden 
punkt 7, Emilie Lund Pedersen (ELP), Laila Kjærbæk (LK) 
Camilla Torp Knudsen, Kamma Klitgaard Miethe  
Dorte Cohrt Nebel (DCN) 
 
Sharon Millar, Steffen Nordahl Lund 

 

 
Dagsorden: 

  

1. Godkendelse af dagsorden 22. oktober 2018Godkendelse af dagsorden 
22. oktober 2018 

 

2. Godkendelse af referat 28. august 2018 – godkendes via skriftlig høring 
10. september 2018 Godkendelse af referat 24. september 2018 – 
godkendes via skriftlig høring 4. oktober 2018  

Dato 26. september 2018 

3. Meddelelser 
a) Studienævnsformanden 
b) De studerende 
c) Sekretariatet 

 

4. Merit- og dispensationsansøgninger*)  Sagsnr. 18/936 

5. Sager til behandling eksamen 
Ingen sager til behandling 

 

6. Sager til behandling studieordninger 
a) Godkendelse af fagbeskrivelse: Videregående logopædi (5 ECTS) 

Kognitive kommunikationsforstyrrelser efter erhvervet hjerneskade*) 
b) Godkendelse af fagbeskrivelse: Videregående logopædi (10 ECTS) 

ASK*) 
c) Godkendelse af fagbeskrivelse: Videregående logopædi (5 ECTS) 

Tosprogethed (børn)*)  

 

7. Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Studenterreflektion september 2018*) 
b) Godkendelse af foreløbig eksamensplan V18/19*) 
c) Vejledning om udlandsophold (årshjul) 
d) Slutevaluering af undervisningsevaluering F18 (årshjul) 
e) Decentral evaluering af studiestart (årshjul) 
f) Plan for de studerendes kontakt med forskere (årshjul) 

 

8. Andre sager til behandling 
a) Referat fra Evalueringsmøde med eksterne eksperter*) 
b) Arrangement for resten af studiemiljøpengene 
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Ad pkt. 1 
Der blev tilføjet et punkt til dagsordenen: punkt 6e) Ændring af fagbeskrivelse for Projektorienteret forløb 
for bacheloruddannelsen. Herefter blev dagsordenen godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referat er godkendt via skriftlig høring med frist den 4. oktober 2018. 
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden: 
- informerede om et samarbejde med folkene bag projektet ’Datadrevet kvalitetsudvikling o g 

frafaldsminimering på Humaniora’ i forbindelse med organisering af deres dataindsamling fra 
førsteårsstuderende. 

- oplyste, at uddannelsesberetningen er indsendt til fakultetet og der har været afholdt 
statusmøde. Vi afventer handleplanen fra fakultetet. Det var et fint og godt møde, hvor bl.a. 
overgang til arbejdsmarkedet, VIP-bemandingen af uddannelserne, internationalisering blev 
diskuteret. 

- orienterede om, at der var kommet positivt svar fra fakultetet om godkendelse af dispensation 
til en senere afleveringsdato for bachelorprojekterne end den af fakultetet fastsatte dato. Dato 
fastsættes endeligt på næste møde (19.11.2018) 

- orienterede om overbooking til de kommende Studiepraktikdage – der har været stor interesse 
og det er jo positivt.  

- oplyste, at der er givet grønt lys for udsættelse af afrapportering på e-learn projektet om 
videobaserede cases. Vi afventer, at RIO godkender procedure for samtykkeerklæring.  

- oplyste, at uddannelsen fastholder samme procedure i forhold til det testbaserede optag til 
næste år: Uni-test + ansøgning (motivation, viden om uddannelsen, skriftlig formidling) 

- orienterede om at med indførslen af ODIN kommer der flere ændringer, bl.a. ændrede 
(tidligere) deadlines for godkendelse af fagbeskrivelser. 

- orienterede om den centrale studiestartsundersøgelse, der afholdes i uge 48-51. Det ville være 
så godt om vi igen i år kunne være i top 10.  

b) De studerende: 
c) Der er gang i en masse faglige og sociale arrangementer i FLAP. Disse arrangementer afholdes på 

tværs af årgange og uddannelser (audiologopæder, audiologer og pædagogiske audiologer). Der er 
kommet mange og gode kræfter i FLAP.  

c) Forslag til lille lager*) 
9. Sager til behandling undervisning 

Ingen sager til behandling 
10. Eventuelt 
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d) Sekretariatet:  
- Der arbejdes intenst med ODIN, for at få godkendt fagbeskrivelser inden 

undervisningstilmeldingen går i gang.  
- Unitest afholdes 6. og 7. april 2019. 
- Der er udfordringer i forhold til den elektroniske evalueringsprocedure og det må derfor 

forventes at undervisningsevaluering i dette semester bliver i papirform. LK overvejer at 
tilbyde skemaer i SurveyExact. 
 

Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 9 ansøgninger, heraf var 4 formandsbehandlet. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling.  
 
Ad pkt. 6 

a)  Kognitive kommunikationsforstyrrelser efter erhvervet hjerneskade blev godkendt med enkelte 
rettelser. 

b)  ASK: Studienævnet havde forslag til ændringer og fagbeskrivelsen ændres derfor af sekretariatet 
og studienævnsformanden og sendes retur til fagansvarlig for en hurtig godkendelse.  

c)   Tosprogethed blev godkendt. 
 

Det blev samtidig besluttet, at faggruppen fremadrettet skal have tilsendt fagbeskrivelser inden disse 
forelægges studienævnet.  
 

e) Det forventes, at der til følgende fag sker ændringer i fagbeskrivelser/studieordning pr. 1. 
september 2019 og disse indmeldes derfor til fakultetet:  
• Stammen 
• Pædagogisk audiologi I 
• Pædagogisk audiologi II 
• Sprog- og talevanskeligheder hos personer med erhvervet hjerneskade 
• Børns sprog- og talevanskeligheder 
• Generel formulering ifm. elektroniske hjælpemidler i alle relevante fag 
• Et enigt studienævn kan ikke indstille, at instruktortimer i fagene TAS I og II skal bevilges fra år 

til år, idet instruktortimer er en vigtig og relevant del af undervisningen.  
• TAS I 
• TAS II 

 
Ad pkt. 7 

a) KTP orienterede om de første erfaringer med studenterreflektioner. De studerende har taget godt 
imod initiativet og det giver anledning til god refleksion blandt de studerende. Der har været 
positive tilkendegivelser fra studerende til undervisere om at reflektionerne viser, at der er kobling 
mellem ’rugbrødsfagene’ og de kernefaglige fag.  

b) Den foreløbige eksamensplan blev godkendt. HC orienterede om, at ændringer kan forekomme.  
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c) Der er ikke stor interesse fra de studerende side for udlandsophold, og der er heller ikke tradition 
for udlandsophold på uddannelserne. Det har ikke umiddelbart været muligt at etablere udveksling 
eller aftaler med andre institutioner, da uddannelserne herhjemme og i udlandet er meget 
forskellige. Det blev besluttet fremadrettet at annoncere om mulighederne for at komme på 
udlandsophold på 3. semester på kandidatuddannelsen på opslagstavlen.  

d) Der har været gennemført undervisningsevaluering af fag på forårssemesteret 2018. Studienævnet 
har behandlet evalueringerne og studieleder har i tilfælde, hvor kontakt til underviser/fagansvarlig 
har været påkrævet, adresseret problemerne.  

e) Studienævnet beder cheftutor fremsende afrapportering af den decentrale evaluering af 
studiestarten. Dette bør indføres i håndbogen om studiestart. 

f) Udover at studerende møder forskerne i forbindelse med undervisningen, bliver de studerende 
også inviteret til foredrag eller oplæg i faggruppen, hvis arrangementerne har interesse for de 
studerende. De studerende har haft mulighed for at deltage i Symposium Children relying on AAC in 
interaction samt 15. Nordiske Symposium om Børnesprog, ligesom studerende har været inviteret 
til et forskningsprojekt i Esbjerg. Desuden afholder Faglig Dag arrangementer for de studerende, 
hvor forskere også holder oplæg.   

 
Ad pkt. 8  

a) Der var ikke bemærkninger til referat fra Evalueringsmøde med eksterne eksperter.  
b) KP orienterede om tilbagemeldingerne fra de studerende. Det blev efter en kort debat besluttet, at 

studienævnet via KTP kontakter FLAP for et samarbejde om arrangementer, hvor 
studiemiljøpengene kan bevilges.  
Studieleder tager kontakt til instituttet for en permanent afklaring om underviseres adgang til 
materialer.   

Ad pkt. 9 
Ingen sager til behandling.  
 
Ad pkt. 10 
Sekretariatet havde uploaded oversigt over skematisk hovedindhold for studieordninger/fagbeskrivelser i 
ODIN til orientering.  
Sekretariatet havde uploaded orientering om valg til studienævn.  
 
 
Næste møde afholdes 19. november 2018, kl.  13:15 til 16:15 i mødelokale Romeo 
 
 
Rineke Brouwer 
Studienævnsformand           /         Dorte Cohrt Nebel  
           Studienævnssekretær 
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